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Van het Hoofdbestuur 
Kari11 Ridderheks 
Op 2 aprill996 kwam aan de orde: 
• Lande lijk zijn er nogal wat verschillen in het cursus
a~mbod van de AOC's. Het bestuur had de heer Janssen. 
eursuscoordinator van het AOC uitgenod igd m met 
elkaar uitvoerig van gedachten te wisselen over de gang 
van zaken . Hij sehetst in het kort de voorgeschiedcni s 
van het bijentecltondcrwijs. In Zuid-Limburg is afgelo
pcn seizoen ee n cursus Verzorgen bije nteelt geweest 
waarbij helaas e nke le schoonheidsfoutjes zijn gemaakt. 
De problemen zijn voor een groot dee I te wijten geweest 
aan de fo ute communicatie tussen het AOC, de leraar e n 
de Bond. Hieruit heeft men wei voor de volgen le cursus
sen lering getrokken. Zo zal bij de nieuwe cursussen 
beter bijgehouden worden wie daadwerkelijk de cursus 
volgt omdat er a ltijd sprake is van afv~ll ers en zal de 
cursis ten direct een programma-overz1cht worden aan
!!eboden. Op vcrzoek van het bestuur zcgt de heer Janssen 
toe om halverwege de cursus een evaluatiemoment in te 
bouwen waarbij hij zelf aanwezig zal zijn . Door een mis
verstand was ditjaar geen afgevaardigde van het be tur 
bij de eindles aanwezig maar ook dit pu nt za l verandcrd 
worden bij de nieuwe clll·sus. Er zij n inmiddels vergevor
derde plannen voor een cur us Verzorgen bijenteelt n 
een Draehtplantencursus. De eerste bijeenkom t van de 
cur us Verzorgen bijenteelt vind t plaat o p II april in 
Horst en voor de Drach tplantencursus o p 16 april in 
Roermond, waarbij de herkomst van de cursisten als 
uitgangspunt is genomen. De kosten van d cursuss ' n 
blijven voor ditjaar onveranderd en zij n in Zuid
Nederl and voor a ile AOC's gelijk. 

• De lidmaatschap kaarten zijn di t jaar rechtstrecks aan de 
leden verzonden omdat de meeste afdelingbijeenko msten 
re cis hebben plaa tsgevonden. Volgend jaar zu llen deze 
kaarten meegezonden worden met de contributienota. 

• Het be tuur is bezig met her op tellen van een Bele ids
plan en zal daarbij ondersteund worden door de kader
functionaris van deLL TB . Zodra hierover meer bekend 
is zu llen nadcre mcdcdelingen gedaan worden. 

Studiedag 9 november NCB 
H.F. Weijenhorg 
Thema: 'Bijenrassen in verleden, heden en toekomst' . 
Dit thema is gckozen naar aanle iding van het feit dar de 

CB ditjaar 75 jaar bcstaat. Het programma zal dan ook 
hier en daar afwijken van het programma zoals da t in 
voorgaande jaren gcha nteerd werd . 
P rogramma 
• Openin g en bekendmak.ing van de uitslag van de winnaar 

van de Bijenteeltbedrijf wedst..rijd . 
D~:: eerste lezing in de aula gaat over de gcschi edeni s van 
de BvB CB en is bedocld voor alle bezoekers. \Vat 
heeft ze voor haar !ede n bereikt en wat i niet gelukt. wat 
heeft ze in de nabije toekom st voor ogen? 

an de orde komt ook het nut van de bijenteeltorgani sa
ties in het a lge mecn, haar taken, docls tellingen en aeti vi
tei tcn. Waar gaat het met de imkerij naar toe zonder 
organi satie ? 

Onderwerpen van lezingen zij n: 
• het praktisch imkeren: hoe imkerde men vroeger en met 

welk ras bijen? Moet het nu andersen hoe in de toekomst? 
• De gewone 'Nederland e' bij , de Carn iea- en de 

Buekfa tbij. 
Het paralle lprogra mm a zal enke le zeer aantrekkellijke 
onderwerpen bevauen waar de bezoekers acri ef aan 
kunncn dcelnemen. In de workshop en posterscssic zu ll en 
diverse lezingen nog verder worden verduidelijkt en 
toegelicht, d.m.v. videofi lm. dia's en demonsrratie. 
Ve1·der 
• gelegenheid voor het ven oncn van zelfgemaakte foto 's, 

fi lms en dia 's. 
• presentatie e igen vindingen en ideeen. 
• ruilbeurs: struikcn. plan ten en zaden, alsmede enkele 

verkoopstands. 
• keuring vaJ1 honing, was en mede. 
• uiteraard is er gelegenheid om contacren t.e leggen met 

eollega-imker . 
Reserveer zaterdag 9 november en kom naar de M S in 
Boxtel , leerzaam en gezell ig. adere informatie volgt nog. 

Verslag Algemene Vergadering 
F.P. Bohlmeijer 
De Algemene Vergadering. waar 52 van de aange loten . 
vereni gingen aanwezig wa ren, wer I gehouden op 13 apn l 
1996 in Boxtel. 

Opening 
Voorzitter Cees Roelen gaf in zijn opening woord aan dat 

deze vergadering in . ~~ ~ .. te.k.e.I1 s t?~~ .V.an 11~t. ?.S. ~.i.a.ri ~ .. b.e.s t.~u1n. 
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van de Bond. In zijn terugblik op 1995 stond hij stil bij het 
natte. maar vroege voorj aar en de goede dracht, waardoor 
veel imkers problemen hadclen met de afzet van de honing. 
• Amerikaans vuilbroed is in 1995 geen probleem 

geweesl , maar we clienen wei alert te blijven. Het dalend 
ledental bij de organisaties baarl de nodige zorgen . 

• Voor de Bijenkrant, uitgegeven ter gelegenheid van het 
jubileumjaar, bestaat vee] belangste lling; de verenig ing 
Zundert kocht er 140! 

• Een minuut stilte werd in acht genomen voor de 
overleden !eden. 

• In her kader van de Jubileumviering had het bestuur 
Rector Merkx gevraagd een feestr de te houden. 

J ubileumtoespraak 
Rector Merkx begon zijn rede met de gave van het woord 
di e de Heil ige Ambrosius door de bijen verworve n had. 
maar waarschuwde tegelij ke rtijd : ' Het woord is als een 
levende bij , zij brengt honing, maar draagt ook een angel. ' 
Zo had ·preker uit vele bronnen, oud en nieuw, spreuken, 
uitspraken en wijsheden over bijen verzameld waarin de 
verwondering van de mens voor het Ieven van de bij en 
het bijenvolk tot ui tdrukking wordt g bracht. 
En ook uit de verbondenheid van de imker met zijn bij en 
spreekt de lie fde voor de schepping. Een verbondenheid 
die vandaag de dag nog tot ui tdru kking komt bij het 
aanz ggen aan de bijen als een imker overleden is. 'Was 
het toevar . zo vervolgde de rector, 'dat toen de dochter 
van een imker vo rigjaar op 5 november werd begraven. 
een zwenn bijen aan een tak boven de lijkwagen hing? · 
Wij moge n dankbaar zijn voor de mooie schepping. de 
rijkdom van or1Ze hobby en wat de organisatie heeft gedaan 
in de afgelopen 75 j aar. De lmkersdagen waren si nds 1958 
hoogtepunten in het imkersleven. Een functie die nu is 
overgenomen door de Studi edagen. Maar ook in het orga
ni seren van cursussen, het verwerken van tegenslagen heeft 
de organisatie haar kracht getoond . 
Er is altijd de intentie tot sa menwerking, wat tot ui tdruk
king komt in de Bedrijfsraad. de Ambrosiushoeve en het 
maandblad BIJ EN. 
·Di t soc iale karakter, gevoed door de liefde voor de bijen 
en voor de organisatie was a ltijd de bron van inspiratie 
binnen de Bond ', aldus de rector. Rector Merkx fe liciteer
de de Bond met het jubileum en sloot af met een 
Bijenliedje dat eindigde met: 
'Bij goudsbloem en margriet, 
Daar zoeme11 e11 daar zweve11 we. 
Daar lieve11 e11 daar Ieven \l'e. 
Ons ::.omer-z.o1111elied.' 
• Notulen Algemene Vergadering 1995 
Deze werden zonder wijzig ingen goedgekeurd . 
• Jaarverslag 1995 
Een korte toe lichting op het wei en wee van BIJ EN werd 
door F. P. Bohlmeijer gegeven. Hij adv iseercle de aanwe
zigen om toch vooral de grijze pagi na's niet over te slaan. 
Een vraag werd gestelcl of het moge lijk is om een excursie 
naar de Honingzemerij te maken. Zodra aile fusieperikelen 
opgelost zijn in 1997, za l d it in overweging worden 
genomen.Yerder gaf hel Jaarverslag geen aan leicling tot 
opmerki ngen. 
• Financieel verslag 
Hel jaar 1995 is afges loten met een klein positief saldo. 
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Enkele vragen werden gesteld over de kosten van de 
Studiedag, de toename van he t vermogen op de bulan en 
de kosten van het secretariaat. Het bestuur heet't besloten 
om de fin anciele drempel voor deelname aan de Stucliedag 
laag te houden en meer kosten uit de algemene middelen 
te betalen. Om finan cieel-techni sche redenen is het 
vermogen van de Bedrijfsraad bij de Bond ondergebracht. 
De kosten van het werk van een secretaresse van de NCB 
worden d.m.v. tijdschrijven bijgehouden; de 
Jubileumkrant zorgde voor hogere kosten. 
• Kascontrole 
De boeken en bescheiden werden steekproefsgewij , door 
de Kascontrolecommissie nagelopen. Alles we re! in orde 
bevonden. Voor de cont role van de boeken zijn volgend 
j aar Haaren, Heesch en Helmond aan de beurt. Mocht 
Haaren weer verslek Iaten gaan dan zal Hulse! de 
comm issie versterken. 
• Begroting 1997 
De begro ting 1997 laat een tekort va n f 1.345,- zien. Het 
bestuur verwac ht door een goede kostenbewaking dit te 

Aad de Ruijter: ·een geringe bijdrage heeft grote im•loed '. 

kort weg te kunnen werken. De contri butie blijft voor 
1997 ongewijzigd op f40,-. De begroti ng werd zonder 
cl iscussie vas tgesteld. 
• Bijdrage Ambrosiushoeve 
Een ui tgebreide toelichting werd gegeven door de 
voorzitter op de problematiek van het voortbestaan van de 
Ambrosiushoeve. In de onderhandelingen met de overheid 
en de vertegenwoordigers van groente- en fruitteelt zijn 
afspraken gemaakt over de verdeling van een bijdrage in 
het bedrijfsverlies van de Ambrosiushoeve. Het maximaal 
haalbare was hierbij 50/50, zoals in aile sectoren geldt 
voor de financiering van praktijkonderzoek. 
Voor de georgan iseerde bijenhouderij is de bijdrage op 
maximaal f I 0.- per lid overeengekomen. Groente- en 
Fruitteelt hebben zich bereicl verklaard clan het resterende 
bedrag te financieren. De voorwaarde was dat met ingang 
van I januari 1996 de afdracht op f I 0.- zou komen. 

fgesproken is ook dat aile organisaties de leden met 
ingang van januari 1997 de voile afdracht zuilen Iaten 
betalen, dus geen bijdrage uit bijvoorbeeld de suiker
re erve zuilen geven. 
De voorzitter zegde toe om de suiken·eserve te bestemmen 
voor speciale projecten. zoals de Bijenkralll, waardoor dit 



fonds toch ten goede komt aan aile I eden van de Bond . 
Als deze regeling niet zou worden geaccepteerd, betekem 
dat het einde van de Ambrosiushoeve. 
De voorzitter maakte duide lijk dat de re-ultaten van het 
onderzoek op bas is van het onderzoekplan dat binnen het 
budget wordt gedaan. ter beschiiJ<ing van de 
Bijenhouderij kornt. Het resultaat van contractonderzoek, 
waar de opdrachtgever speciaal voor betaa ld. en dus 
buiten het huidi ge budget word t gedaan, zijn voor de 
opdrachtgever. 
Yanui t de vergadering werd duidelij k gesteld dat aan het 
nut van de Ambrosiushoeve niet werd getwijfe ld. 
- Dick Vunderink, voorzitter van de Werkgroep die de 
mogelijkheden voor het oortbestaan van de Ambrosius
hoeve heeft onderzocht, ga f een uitgebreide toeli chting. 
De inzet van de georganiseerde bijenhouderij was het 
behoud van de Ambrosi ushoeve. In het overleg is ook het 
econom.isch nut van de bijenteelt uitgebreid aan de orde 
gekornen. 
Yerder zijn de taken van de Ambros iushoeve uitgebreid. 

Het 1'0/lllllige bestuur met het jubileumbord. 

waardoor zij een meer centrale plaats krijgt in de 
bijenhouderij . In de toekomst wordt de Ambrosiushoeve 
weer het 'centrale meldpunt voor bijenziekten' en zal het 
di agnostisch onderzoek daar worden gedaan. Het 'IKC 
Bijenhouderij en Bestui ving' blijft gehui svest op de 
Am bros iushoeve. 
Hij maakte de vergadering du idelijk dat echt het maximum 
uit de onderhande lingen was gehaald. Het rapport van de 
werkgroep is beschi kbaar voor ge'interesseerden. 
- Aad de Ruijter, d irecteur van de Ambrosiushoeve 
verduidelijkte een aantal punten t.a.v. het contract
onderzoek. 
Het huidige budget is j uist voldoende voor de arbeids
kosten. Er is een tekort van f I 00.000.-. Di t tekort kan 
a il een door de inkomsten van het contractonderzoek 
worden gefinancierd . Echter. de resultaten van het con
tractonderzoek bijvoorbeeld gewasbeschermingsm iddelen, 
ziektebe trijdingsmiddelen, komen ook ten goede aan de 
bijenhouderij. ' De imkerij heeft met een geri nge bijdrage 
een grote invloed op het onderzoek op de Ambrosi us
hoeve ' . aldus De Ruij ter. 
Hij maakte de vergadering er op opmerkzaam dat de 

bibliotheek \' ail de Ambros iushoeve door alle imkers te 
raadplegen is. A lie IKC's worden in Ede gehuisvest. ai leen 
voor het 'IKC bijenhouderij en Bestuiving' is een uitzon
dering gemaakt. 
De inzet van hommels is aanleidin u geweest dat er duide
lijk meer belangste lling is gekomen voor honingbijen al 
bestuivers. 
T n aanzien van Amerikaans vuilbroed is er een duidelijke 
scheiding in de verant woordelij kheden. Diagnose en 
ad vies z·ullen de taken van de Ambros iushoeve z ijn, de 
Yeterioaire opvolgi ng (o.a. vern ietig ing van aangetaste 
vo lken) is de taak van de Rijks Bijenteelt Con ·ulent, 
daarbij ondersteund door de Ambros iushoeve. 
- De verenig ing Boeke! was van mening dat in het kader 
van natuurbehoud vee! subsidie werd gegeven. maar dat 
de bijenhouderij a lies zelf moel beta len. Ze konden dan 
ook niet accoord gaan met het voorste l. 
De verenigi ng Udenhoul was overtuigcl van he t nut van de 
Ambros iushoeve en voncl dat de f l 0.- er moest komen. 
Wei wenste men een betere PR van de Ambrosiushoeve. 185 

Bloemeu voor de heer en mevrouw Weijenborg. 

- Over het voorste l om in 1996 de extra f5.- ui t de sui ker
reserve te betalen en voor 1997 de afd racht voor de 
Ambrosiushoeve op f I 0,- per li d te brengen. werd p 
verzoek van de vergadering hoofdelijk ges temd . 
De uitslag was 45 veren igingen met I 08 stem men voor, 7 
verenigi ngen met 18 stemmen tegen en 34 onthoudingen 
van de niet aanwezige vereni gingen. 
Het voor te l was daarmee aangenom n. 
• Bestuursverkiezing 
Yoor de aca ture di e is onts taan door het aftreden van 
Harrie Weijenborg zij n geen kandidaten gemeld. Het 
bestuur hee ft be I olen om de vacature een jaar aan te 
houden. 
Daarnaas t werd bes loten om Mw. Marga Jacob . tot nu toe 
adviseur namens de KYO tot bestuursli d van de Bond te 
benoemen. Beide voorste llen worden door de vergadering 
geaccordeerd. 
• Kring- c.q. verenigingsvoorstellen 
- De regio N.O.-Brabant stelt voor om de leeftijdsgren 
van 65 jaar voor Bondsbestuu rs leden te Iaten va llen. 
Het Bondsbestuur za l een Statutenwijzig ing voorbereiden . 
Op zij n vroegst klmnnen de Statuten van de Bond in de 
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Algemene Vergadering van 1997 worden gewijzigd. 
- De vcrcnigi ng Boeke! en Omstreken heeft haar 
ongcnoegen kenbaar g · maakt ten aanzien van de 
ve rhoging van de afdra ht voor de Ambrosiushocve. Zij 
vraagt een 'stevige' discussie over het belcid van de 
overheid ten aanzien van de bijenbouderij . 
Deze problematiek is bij de discussie over de afdra ht 
voor de Ambrosiushoeve nitgebrcid aan de orde geweest. 
- De vereni ging Udenhout bepleit dat in de advertenties 
voor cursussen in BIJEN, duidelijk wordt aangegeven 
onder w1cns beheer de curs us wordt georgani seerd . Zij 
vmagt ook om een duidelijker bcleid t.a.v de cursussen en 
z?u graag cen Onderwijsra!!d voor bijenteeltond rwijs 
z1en waar het beleid op nationaal niveau onrwikkeld wordt. 
Her Bond bes tuur zegde t:oc de aangevoerde problematick 
in de Bedrijfsraad aan de orde tc sre llen. 
• Rondvraag 
- De ver niging Boeke! uitte haar ongenoegen met de 
activitciten van de AID bij de regelm atig terugkercnde 
spuitschade in haar werkgebied. 
De voorzi ttcr geeft aan dat he t een problecm is om 
juridisch vas t te stellen dat de vermoedclijke dader 
inderdaad de schuldige is. Hij hoopt dat de monsters b.ij en 
che op ko ten van de Bond worden one! rzocht, void ende 
aanwijz ingen zullen geven om maatrcgelen te nemen. 
- De heer J. Mous stelde een vraag over de prijs van 
kunstraa t voor Dadantramen. 
- De vereniging Budel had prob lemen met de kortings
regeling voor imkersmaterialen van de Honingzeme;ij. 
- Naar aanl eiding van een vraag over het koo lzaad in de 
polder. liet de voorzi tter weten dater dit jaar nog 250 ha i 
mgeznatd, maar dat de uitwintering nog onduidelijk is. 
Met 4 tot 5 volken per ha is de spoel ing dun. Verdcling 
van de volken is de verantwoordelij kheid van de 
toezichthoudend imker, de heer DeJong. 
- De beer Van Laarhoven, directeur van~ de Honingzemcrij 
gaf ee n toelicbting op de gang van zaken bij de 
Honingzemerij. De honingprijzen zijn op de were ldmarkt 
fo rs ges tegen. De integratie van Pieterburen is dankzij de 
mede\ erking van het personeel goed verlopen. K> al iteit 
krijgt, medc door e isen van de klan ten vee! aandacht. 
- Di k Vunderink fe liciteercle namens de Bedrijfsraad de 
Bond met haar 75-jarig bestaan. De toespraak van rector 
Merkx had hem diep getroffen. de verwonderino over de 
bijen bindt ons. "' 
Hij zag een gevnar in het opzeggen van het lidmaatschap. 
de organi saties zijn nodig om zaken rond onderwijs en 
ziektebestrijding te regelen. Dat kunnen de ind ividuele 
imkers niet. 
-A ad de Ru ijter dankte de vergadering voor het 
vertrouwen in de Ambrosiushoeve, zoals die uit de uitslag 
van de stemming bleek. De huidi ge acti viteiten op de ~ 
Ambrosi ushoe e zullen worden ge"lntensiveerd. Hij deed 
een beroep op de imkers om voorste llen voor onderzoek in 
te d ienen. 
En hij boopte dar vele imkers op 14 september tijdcns de 
Open Dag kenn is kwamen nemen van het onderzoek dat 
voor ze wordt gedaan.En daarmee kwam de Algemene 
Vergadering tot een eind. 

VBBN 

Uit de PC van de voorzitter 
Dick Vunderink 
lk wcnste u vorige rnaand toe datu - begin mei -de eerste 
z~vermdoppen a! weer zag komen en hct komt nog bijna 
u rt ook. Wat cen prachrig voo1jaar na die lange wi nter en 
wat ecn herstclmogclijkheid hcbben die bijcn toch. Maar 
ook altijd van die onbegrijpelijke achtcrblijvers. Ook vee! 
dode volken worden gcmcld. Hoc komt dat? De een 
meldt: aile volke11 prima overwinterd en nog volop voer 
e1~ blJ de ander blJna alles dood. Is bet verwijt aan de lange 
wmtcr terechr of rnoet de imker zich eens acbter z'n oren 
krabben? Te lang op honingjacht geweest waardoor het 
inwinteren in gedrang is gekomcn? 
lk was op de Algemene Vergadcring van de NCB. waar 
hct 75-jarig bestaan wcrd herdacbt. Hierb ij nogmaals van 
de VBBN onze gelukwens. Ook bier werd stevi g gedi, 
cussleerd over de bijdrage aan de Ambrosiushoeve met 
vrijwcl dezelfde uitkomst als bij de VBBN. Dus nu heb
ben aile bijentecltorganisaties zich achter de verhoging 
gescbaard. Dat legt de plicht op de Ambrosiu hoeve om 
ons regelmatig op le hoogte te houden van het be lano 
voor de bijenhouderij. Maar het mag ook nietmeer "' 
voorkomen dat de imkers zeggen: wat bebben wij aan de 
Ambrosiushoeve als zij zelf geen onderzoek oorste llen 
indienen. Bedenk waar uw vmgen liggen en deponeer ze 
in het Bijenbuis. Wij zorgen dat deze op het juiste ndres 
terecbtkomen. 
~a .de A V is onze aandacht vrijwel gcheel gcricht op het 
JUblieum. Met een extra HB-vergaderi ng daarvoor: willen 
we nu ech t wei een CD-ROM en zo ja, hoe kunnen we die 
financ ieren. Nu blijkt dat subsidiefondsen nooit oeld 
geven voor inve teringen; de hardware. Dat betekcnt dat 
we van de produktie in eigen hand. onder Ie iding van 
Koert Pieters, moeten afstappen en dit moeten uitbesteden. 
Dus zi~n we nu hard bezig met een orientatierondje lang 
verschlllende producenten: wat zij n hun opvat tingen , hun 
ervaring en hun advies aan ons. En nu nadert de moei lijke 
bcs lissing: wei of niet. Het i het aloude dilemma: 
balanceren lllssen angst en hebzucht. 
Een twee?e knoop is die van het symposium: een luchtig 
gehcel. blJVOorbeeld een nicuwe bedrijfsmethode of wat 
pittiger: hoe ziet de toekomst van de bijenhoudcrij eruit ? 
?n wat doen we daaromheen? Daarvoor liggen nu leuke 
1deeen op tafe l om keuzen uit te maken. En voorlop ig 
houden we dat onder de roos. Trouwens u hebt het toch 
weer te druk met uw bijen. 
Traditioncel houden wij de vo01jaarsvergadering van het 
Hoofdbestu ur met de groepsbesturen op de mooiste 
voo1jaarsdag. Het mooie weer lijkt te in spireren want 
opni euw was het een heel constructief overleg. We 
constateerden dat het overleg van informatie over en weer. 
z ich nu ontwikkelt tot een beleidsgroep en daarmee voelt 
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